
Ajuntament de Porreres

ACTA PLE EXTRAORDINARI DE 23 DE FEBRER DE 2022

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ:  
- Caràcter: extraordinària  
- Núm. 2/2022
- Data: 23 de febrer de 2022
- Horari: de 20:00 a 21.30 hores.
- Lloc: Ajuntament de Porreres
- Regidors/es assistents: Francisca Mora Veny, batlessa (El Pi); Jaume Martorell Mesquida (El Pi); 

Miquela Bordoy Obrador (El  Pi);  Gaspar Mora Mulet  (El Pi);  Antoni  Sastre Vanrell  (El  Pi); 
Maria  Antònia  Veny Serra  (El  Pi);  Maria  Rosa  Juan  Moll  (MES);  Sebastià  Lliteres  Lliteres 
(MES);  Bartomeu Garí  Salleras  (MES);  Joan Obrador  Gornals  (PP);  Teresa  Julià  Julià  (PP); 
Maria Agnès Sampol Sabater (PP); Miquel Àngel Veny Mestre (PSOE).

- Secretaria - Intervenció: Maria del Mar Estarellas Pascual

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

A l'hora a dalt assenyalada es reuneixen els Srs./es Regidors/es que s'indiquen a dalt presidits per la Batlia  
i assistits per la Secretaria de la corporació, amb la finalitat de dur a terme la sessió que havia estat  
convocada  pel  dia  d'avui.  Comprovada  l'existència  del  quòrum  que  exigeix  la  Llei,  s'ordena  el 
començament de la sessió amb l'ordre del dia indicat. 

PRIMER. ESTUDI I APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

En compliment del que disposa l'art. 97.2 de la Llei 2012006, de 15 de desembre, municipal i de règim 
local  de  les  Illes  Balears,  la  batlia  demana si  algun membre de la  corporació vol  formular  qualque 
comentari a l'acta de la darrera sessió anterior. Finalment se sotmet a votació i s'aprova per unanimitat  
l'acta de la sessió anterior núm. 1/2022 de 24 de gener de 2022.

SEGON. ESTUDI I APROVACIÓ DEL PRESSUPOST I PLANTILLA MUNICIPAL PER A L’ANY 
2022. 

La Sra. batlessa explica que han preparat una presentació per mostrar com es distribueixen els doblers  
públics  en les  diferents  àrees  de  gestió  de l'ajuntament.  Un pressupost  és  com un projecte  bàsic  de  
construcció d'una casa nova que diu com s'han de fer els fonaments i l'estructura. Llavors hi ha el projecte  
d'execució que diu com s'ha de fer la feina. El pressupost municipal indica les línies d'actuació de l'equip  
del govern dins el 2022 basat en una distribució de partides pressupostàries. Algunes ja s'han començat a 
executar.

La primera diapositiva diu que construïm Porreres amb el pressupost.  A la següent s'indiquen els sis  
objectius principals. Primer, potenciar l'administració transparent, sostenible i transversal entre totes les 
àrees de gestió. Es publiquen tots els documents a l'apartat de transparència. La pàgina web sempre és 
millorable. Ens posem a disposició de tots els partits per facilitar tota la informació que puguin requerir.  
Segon, promoure la cultura, l'educació, l'esport i la participació ciutadana. Un poble que no es viu és un 
poble que no existeix i és important donar-li vida. Tercer, reforçar la qualitat del nostre entorn urbà i  
natural.  Tenim  un  poble  que  conserva  les  característiques  de  poble  d'interior,  tot  i  que  s'ha  de  
modernitzar, s'han de preservar el seu caire patrimonial i mediambiental. Quart, impulsar la promoció 
econòmica i turística de la vila a través del teixit comercial i empresarial. Tenim un poble emprenedor i  
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Ajuntament de Porreres

l'ajuntament  ha  d'estar  al  seu  costat.  Cinquè,  millorar  la  seguretat  ciutadana,  s'han  d'incrementar  els  
nombres de policies i donar suport a Protecció Civil. Sisè, garantir la qualitat de les estructures i de la via 
pública.  No  necessitem grans  infraestructures,  sinó  que  s'ha  d'apostar  pel  seu  manteniment.  S'ha  de 
continuar fent front a l'impacte econòmic i social derivat de la Covid-19. A pesar del context extraordinari  
garantir i potenciar el manteniment de l'acció ordinària. Hem de continuar augmentant les inversions i  
despeses de manteniment per millorar les condicions de la vida dels veïns i veïnes de Porreres. S'han de  
garantir  infraestructures de qualitat.  S'ha de millorar  el  benestar  de  la  ciutadania sense augmentar  la  
pressió fiscal.  Som dels municipis que paga manco IBI de tota l'illa  de Mallorca.  Consolidar el  bon  
govern i l'administració transparent. Reforçar la qualitat del nostre entorn urbà i natural per tenir un poble  
més net i més verd. És important aconseguir aquesta sostenibilitat segons l'Agenda 2030 pel futur del  
nostre poble. Hem de reforçar el compromís amb les generacions futures, a favor de la igualtat efectiva de  
dones i homes.

Hem de saber a quin poble vivim. Hi ha 5.624 habitants, dels quals 2.771 són dones i 2.853 són homes 
amb una edat mitjana de 42,29 anys. L'índex d'envelliment és d'un 0,64 que és molt. En el centre urbà hi 
viuen 4.990 habitants i al disseminat, 634 habitants. Aquesta dada és rellevant per saber si tenim saturat el 
sòl  rústic.  El  nivell  és  baix en comparació a altres  municipis.  Hi  ha 64,21 habitants  per  quilòmetre  
quadrat. La superfície del poble és de 86,91 km². Hi ha 2.566 habitatges i 5.709 vehicles, dels quals 3.598 
són cotxes, 612 motos, 1.277 camions i furgonetes i 45 tractors. Aquestes dades s'han de tenir en compte  
a l'hora de treballar amb la mobilitat. Hi ha 36 entitats culturals i esportives. El nombre de demandants 
aturats és de 276 (36,6%) i les dones representen un 56,7%, dels joves menors de vint-i-cinc anys n'hi ha 
13,6% i els majors de quaranta-cinc anys de 39,0%. Durant la pandèmia ha augmentat l'atur entre les  
dones. Són dades que convé valorar.

El pressupost puja a un import de 4.280.000 €, baixa un 4,25% respecte a l'any passat. El motiu és a causa 
de  les  transferències  corrents  que  rebem  o  subvencions  d'altres  administracions  no  compromeses.  
L'empresa pública té un pressupost de 204.000 euros, baixa un 15% perquè es pretén suprimir-ho i els  
serveis s'incorporen al pressupost de l'ajuntament progressivament. La Fundació Auditori es manté amb 
un pressupost de 25.000 euros. L'endeutament és zero, és bo perquè no devem doblers i fa possible poder 
fer  un préstec  per  finançar  inversions futures  en  cas  de necessitar-ho.  L'economia  està  sanejada.  Es 
podran incrementar les inversions perquè s'ha flexibilitat la incorporació dels romanents de tresoreria per 
un import de 2.301.192,10 € durant la pandèmia, una vegada aprovada la liquidació. El període mitjà de 
pagament és de nou dies mentre que el termini establert per llei està en trenta dies. S'ha augmentat la  
categoria de l'ajuntament passant de tercera a segona, la qual cosa permetrà crear la plaça d'interventor/a i  
tresorer/a.

A la part d'ingressos, els imports directes, que suposa un (43,87%) són d'1.877.481,60 euros, és a dir, puja 
un 1,84% a causa de les noves cases que s'han donat d'alta, no augmenten els impostes. L'altre gruix són 
les  transferències  i  subvencions  corrents,  no  vinculades  a  inversió,  per  un  import  d'1.755.296,19,  
representen un 41,01%, i augmenten un 10,23%. Els impostos indirectes, sons els impostos que es cobren 
per diferents serveis, com per exemple l'ICIO, amb un import de 301.021,90 (7,03%) puja un 15,45%.  
S'ha incrementat la sol·licitud de permisos d'obra. Les taxes, preus públics i altres ingressos suposen un  
import 243.851,17 (5,70%) puja un 15,75%. Ens hem ajustat a la liquidació de l'any passat. Els ingressos 
patrimonials per concessions administratives suposen un import de 15.000 (0,35%) i es manté igual. Les 
transferències i subvencions de capital vinculades a inversió són un import de 87.349,14 (2,04%).

Amb relació a les despeses per programes, l'àrea de despesa 9 per actuacions de caràcter general, import  
1.566.229,65 (36,59%) puja un 37,59%. A l'àrea 1, de serveis públics bàsics, l'import és d'1.215.357,48 
(28,40%) baixa un 6,02%. L'àrea de despesa 2, per actuacions de protecció i promoció social, l'import és  
de 363.075,09 (8,48%) baixa un 7,42%. L'àrea de despesa 3, de producció de béns públics de caràcter  
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Ajuntament de Porreres

preferent, l'import és de 969.439,03 (22,65%) baixa un 8,72%. L'àrea de despesa 4, per actuacions de 
caràcter econòmic, l'import és de 165.898,75 (3,88) baixa un 71,61%.

Amb  relació  a  les  despeses  per  classificació,  el  capítol  1,  de  despeses  de  personal  té  un  import  
d'1.604.411,44 (37,49%) i puja un 16,48%. Va lligada a una millor qualitat del servei i eficaç davant el  
ciutadà. El capítol 2, despeses en béns corrents i serveis per import de 2.023.649,92 (47,28%) puja un  
18,38%. El capítol 3 relatiu a les despeses financeres són baixes perquè no hi ha endeutament i tenen un 
import de 10.000 (0,23%) puja un +25,00%. El capítol 4, transferències corrents (Subvencions que atorga 
l'Ajuntament) import 407.400 (9,52%) baixa un -14,17%. El capítol 6 inversions reals import 234.538,64 
(5,48%) baixa un -74,12%, no és la part d'incorporació de romanents.

Les despeses de personal i gestió són les que permeten que l'Ajuntament ofereixi uns serveis públics de 
qualitat i són les següents: 52.267,46 € per càrrecs electes; 579.770,48 € despeses general d'administració; 
432.627,04 € la policia local  per seguretat  i  ordre públic,  hi  ha previst  contractar  dos policies nous;  
140.394,44 € de medi ambient; 289.035,09 € per serveis a les persones a benestar social; 107.396,24 € de 
serveis culturals; 72.550,00 € per serveis esportius que correspon als concursos que s'han tret; 282.130,69 
€ per brigada i manteniment; 135.000 € de serveis tècnics d'urbanisme, inclosos l'arquitecte, l'arquitecte  
tècnic, l'enginyer i l'advocat; 126.586,00 € de neteja viària; 55.000,00 € de parcs i jardins; 24.000,00 € per  
cementiri; 111.842,40 € d'escoleta i escola de música; i 32.000,00 € de joventut. És important saber en 
què es gasten els doblers per garantir que es doni un servei eficaç i efectiu. A més del personal que hi ha  
en plantilla, l'ajuntament s'adhereix a les diferents convocatòries del SOIB, durant el 2018 i 2019 vàrem 
tenir fent feina 4 persones, el 2020, 13 persones de personal de neteja, brigada i auxiliar administratiu, per  
quatre  mesos  el  programa Soib Reactiva i  dotze  mesos  del  programa Soib Dona.  Durant  el  2021 4 
persones per sis mesos. L'ajuntament hi destina 62.000 euros el 2022.

A les despeses per serveis, la més gran és de manteniment en general per import de 114.000 euros i la  
d'edificis públics per petites reparacions un import de 64.300 euros. Hi ha una partida de reforma el  
primer pis de la residència del carrer Sala i poder destinar un local a les entitats que ho necessitin. A  
participació ciutadana es destinen 10.000 euros, a gestió de residus 19.000 euros, a desenvolupament rural  
i agricultura 46.500 euros, a centres docents 63.340 euros, foment i esport 40.000 euros, cultura 114.000 
euros, festes i celebracions 162.360 euros de tot l'any, medi ambient 35.800 euros, parcs i jardins 17.000 
euros,  assistència social  43.750 euros,  igualtat  23.100 euros,  benestar  animal  14.400 euros,  mobilitat  
19.000 euros, turisme 10.000 euros, desenvolupament empresarial 30.000 euros, salubritat i protecció  
civil 30.000 euros.

Què es vol fer el 2022? Les inversions pressupostades per un valor de 234.538,64 € són les següents: 
inversions en millora de vies públiques per tapar clots que no siguin grans inversions, 70.000 €; compra 
d'un vehicle servei guarda rural que està en règim de lloguer, 18.150 €; parc infantil a la plaça d'en Mora i  
al Molí de n'Amengual, 15.000 €; espai de formació acreditat les dues aules de l'Escola Nova per poder  
fer un grau de formació, 37.350,39 €; millores a l'auditori municipal, 10.000 €; millora camp municipal  
d'esports,  10.000  €;  camp experimental  d'albercoquers  juntament  amb la  Cooperativa  i  Apaema  per 
sembrar diferents varietats antigues i de fora per veure com responen als canvis climàtics i fer una tasca  
d'investigació i fomentar un producte local, 49.998,75 €; climatització Sala Polivalent, 12.039,50 €, que 
no correspon a tota la reforma; renovació d'equips informàtics, 12.000 €.

La  partida  més  important  d'inversions  és  la  que  s'incorporarà  amb  els  romanents  per  un  import 
d'1.169.575,58 € que són les següents: expropiacions de la fase II del vial urbà i ampliació IES Porreres,  
que correspon a  la  taxació  inicial,  per  import  de  582.592,87  €;  millora  de l'eficiència  energètica  en  
l'enllumenat públic per un valor de 40.000 €; millores al museu de 30.000 € per reparar els problemes 
d'humitats; parcs infantils de 25.000 €, que seran un total de 40.000 euros, juntament amb els 15.000 
euros d'abans; la xarxa de clavegueram de la Ronda Alcassor i l'enllumenat cementeri i de n'Hereveta per 
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Ajuntament de Porreres

import de 237.661,75 €; la remodelació antic polvorí: 60.000 € per fer una concessió d'un conserge o  
guarda de manteniment; l'espai de formació acreditat, 37.649, 61 €, perquè en total són 67.000 euros per  
reformes d'accessibilitat; el camp experimental d'albercoquers, 49.501,25 €; la pista de pàdel al camp de  
futbol, la gespa del camp de futbol i el paviment del pavelló Joan Llaneres, 35.000 €, més 72.170,10, en  
total 107.170,10 €, lligat a una subvenció de millores esportives.

Per  acabar,  per  l'any 2022 hi  ha  previst  iniciar  el  procés  de contractació de 2 policies  més,  amb la  
possibilitat d'adherir-se al programa Viogen. Es farà un concurs d'idees amb conveni amb el Col·legi  
d'Arquitectes per reformar el  Quarter  Vell  per treure-hi  un millor  profit.  Continuem ajudant  al  teixit  
comercial i empresarial renovant convenis de col·laboració econòmica amb els vals de compra i formació. 
Traurem  una  concessió  administrativa  per  posar  un  Guarda  a  l'antic  polvorí  que  s'encarregui  del 
manteniment.  Acreditem les  aules  del  Quarter  Nou  per  poder  fer-hi  graus  de  formació  i  donar  una 
alternativa al  batxillerat.  S'ha  duplicat  la  partida  de manteniment d'edificis  per reformar  el  1r  pis  de  
l'antiga residència i que en puguin fer ús les entitats. S'ha creat una partida per ajudar a patrocinar els/les 
esportistes porrerencs/ques que no té el suport de federacions o altres administracions. Seguim amb els  
horts urbans des de serveis socials i el projecte Aprendre Enganxa per millorar hàbits d'estudis, juntament  
amb l'obra social de La Caixa.

L'ajuntament està a disposició de tothom i  qui  vulgui  contactar  amb nosaltres té els  diferents canals  
d'informació.

El Sr. Sebastià Lliteres, farà de portaveu del grup Més per Porreres, fa una valoració general. Després  
d'estudiar  detalladament  tota  la  documentació,  el  nostre  grup  farà  una  abstenció  en  positiu  dels 
pressupostos  de  2022,  com l'any  passat.  Veiem en  aquests  pressuposts  una  tendència  positiva  en  el 
conjunt del pressupost, per les xifres i també per alguns temes en concret que ara comentarem, però hi ha  
mancances que considerem importants. Després de parlar de la liquidació del 2021, començarem amb els  
aspectes positius i després els negatius. Tot i això, farem un seguit d'explicacions per justificar el sentit  
del nostre vot, com ja hem fet els darrers anys.

Amb relació a la liquidació del pressupost 2021, es fan una sèrie de consideracions. Amb relació a la  
partida d'ingressos de donatius de particulars,  ens va sorprendre que els Geganters i Xeremiers hagin  
donat 6.353 euros a l'Ajuntament en aquesta partida. Ens agradaria saber la motivació d'aquesta donació. 
La Sra. batlessa diu que l'associació s'ha dissolt i ens demanaren que l'ajuntament ho destines a activitats  
culturals. S'ha de fer feina per trobar algú que agafi el relleu.

També hem vist, com ja sabíem, que no s'ha executat la partida de subvenció a famílies per escola d'estiu. 
Voldríem saber el motiu pel qual no s'han tret aquestes ajudes el 2021. Enllaçant amb el pressupost 2022,  
hem  vist  que  no  s'ha  pressupostat  aquesta  partida  per  mor  de  la  subvenció  que  s'ha  demanat  a  la  
Conselleria  d'Afers  Socials  i  Esports.  Voldríem dir  que creiem que és  important  preveure  que si  no 
s'acaba rebent dita subvenció, estaria bé tornar a dotar aquesta partida de subvenció, que a més podria ser  
complementària per les famílies més vulnerables. La Sra. batlessa diu que com que el romanent no es 
gasta tot, es deixa una reserva, una de les coses previstes és a aquesta. Si a benestar social es detecta que  
les famílies ho necessiten, es podria fer una modificació pressupostària. L'any passat no es va gastar tot,  
perquè a causa de la covid l'escoleta es va haver d'aturar i no hi va haver la demanda, encara hi havia les  
restriccions. Es va treure a concurs i els preus eren assequibles. No hi ha cap impediment.

Amb relació als aspectes positius, hi ha diversos serveis que aquests darrers anys s'han tret a concurs 
públic, la qual cosa considerem positiva pel que fa a la transparència que això implica. De totes maneres,  
és sabut que el nostre model és apostar per la gestió pròpia d'alguns serveis que avui en dia es troben 
externalitzats, malgrat les dificultats que això pugui implicar. De totes maneres, aquest no és el debat  
d'avui i no hi entrarem, senzillament volíem remarcar aquest aspecte positiu que és el de donar continuïtat 
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Ajuntament de Porreres

a contractes a un parell d'anys vista, ja que això facilita la feina, el seguiment i el compliment de la  
normativa en matèria de contractes. Creiem que hi ha marge de millora perquè hi ha molts contractes 
menors que es podrien penjar a la plataforma,  malgrat que nosaltres hi tenim accés com a regidors, 
però no la ciutadania en general. La Sra. batlessa diu que hi ha un problema tècnic perquè la plataforma 
no ho permet, no hi ha inconvenient per comunicar-ho, també hi ha problemes amb la protecció de dades. 
Un segon punt que ens ha agradat molt és que hi ha una partida de 37.350 euros per l'Espai de Formació  
acreditat  al  Quarter  Nou,  dins  promoció cultural,  gràcies a una subvenció CAIB per  habilitar  aquest  
edifici per crear centre acreditat per formacions de certificats de professionalitat, un àmbit molt important  
per fomentar la formació. Des de l'ajuntament ens va dir que la despesa seria el doble perquè la subvenció 
representa el 50% de la despesa. Hem de dir que ens sembla molt bé apostar per tenir centres de formació,  
ja que és molt valuós pels joves interessats a formar-se, però voldríem tenir més detalls d'aquesta inversió,  
de què es té pensat fer i de quin és el projecte exactament. Tot i això, ens hauria agradat conèixer abans la  
intenció d'ubicar aquest centre al Quarter Nou, perquè tenim coses a dir sobre l'edifici. La Sra. batlessa  
diu que l'ajuntament ja fa molts d'anys que tenia un espai acreditat al carrer Call per ús general, ara s'ha 
demanat fer formació de monitors de temps lliure relacionat amb temes de joventut. Hi haurà una aula de 
teoria i l'altra de pràctiques. A l'institut hi ha un projecte per fer un grau de formació de caràcter social de  
cara al futur centre de dia.

El  Sr.  Lliteres  diu  que  els  hi  sembla  molt  bé  remarcar  la  partida  de  Promoció  de  la  Igualtat  dins 
Administració General, perquè és un tema transversal que s'ha de tractar com a tal, en lloc de tenir-ho 
ubicat dins serveis socials com es tenia abans. A continuació exposa que la partida per exposicions dins 
cultura ha augmentat, d'acord amb les liquidacions dels darrers anys. Afegeix que es pressupostava un 
import  de 8.000 euros i  llavors se'n gastaven més de 17.000 euros. Per tant  ho consideram positiu i  
realista.  Seguidament  diu que es  pressuposten millores  a  l'Auditori  i  a  Ses  Forques,  tot  i  que no es 
concreten quines són. La Sra. batlessa diu que no hi ha res concret.

El  Sr.  Lliteres diu que la climatització de la Sala Polivalent,  que ja fa anys que es preveu,  però no  
s'executa, esperem que aquest any sí. El Sr. Martorell diu que la màquina ja s'ha canviat. A continuació, el  
Sr. Lliteres indica que a la fi es pressuposta alguna cosa amb relació al Quarter Vell i demana quan sigui  
possible, saber més detalls, en referència al concurs d'idees. De totes maneres, com ja hem dit més d'una  
vegada,  per exemple al  nostre programa, considerem necessari  replantejar  les ubicacions dels serveis  
municipals  i  els  edificis  públics  per  avaluar  possibles  canvis,  abans  d'entrar  a  reformular  un  edifici  
concret, per important que sigui. La Sra. batlessa diu que es comunicarà perquè tots hi puguin dir la seva. 
El Sr. Martorell diu que el concurs d'idees afavorirà l'obtenció de fons europeus. La Sra. batlessa diu que 
s'ha  demanat  un estudi  de càrrega perquè té  un problema d'estructura.  El  Sr.  Martorell  diu que s'ha 
demanat un estudi energètic per millorar l'eficiència energètica.

El Sr. Lliteres diu que consideren positiva la inversió al camp experimental d'albercoquers, que esperem 
que sigui  fructífera.  També indica,  que ens sembla bé l'augment pressupostari  de les fires,  ja  que la 
promoció del comerç local i fires és rellevant i s'ha de potenciar. Afegeix que l'augment del patrocini  
d'esportistes porrerencs, és una bona iniciativa. En relació d’aquest tema, el Sr Lliteres demana que ens 
agradaria saber com es gestiona aquest tema, perquè és valuós que tots i totes les esportistes puguin tenir  
la informació de com accedir a aquests patrocinis, i que es faci un reglament.

A continuació, el Sr. Lliteres passa a comentar els aspectes negatius del pressupost. En primer lloc diu 
que no hem trobat cap partida on s'expliciti un augment pressupostari en la despesa d'urbanisme, que com 
vàrem dir al darrer Ple considerem que s'ha d'augmentar per poder tenir el personal adequat en aquesta  
àrea, tant pel que fa als tècnics com a personal administratiu. Afegeix que hi ha algunes partides que 
potser  tenen  relació  amb això,  però no  ho sabem cert.  I  demana si  es  reflecteix en  alguna part  del  
pressupost aquest augment que vàreu comentar de l'àrea d'urbanisme? La Sra. batlessa diu que a la partida 
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Ajuntament de Porreres

d'estudis i treballs tècnics també hi havia despesa per les modificacions de planejament, això no obstant  
enguany el gruix és pels tècnics d'urbanisme. El Sr. Martorell diu que hi haurà dos arquitectes tècnics.

Seguidament,  el  Sr.  Lliteres diu que no han vist  partida per contractar  alguna empresa per iniciar  la  
redacció de la RLT i el catàleg de llocs de feina, així com el conveni, que no necessita contractar cap 
empresa,  tot  sigui  dit.  Es contesta  que hi  ha  la partida  d'estudis i  treballs  tècnics dins  administració 
general. La Sra. batlessa diu que la Felib va dir que era complicat gestionar-ho per tots els ajuntaments,  
però ens varen recomanar una assessoria.

El Sr. Lliteres afegeix tres coses que ja vàrem dir al ple de pressuposts del 2021. En primer lloc, la partida 
de normalització lingüística segueix amb 1.000 euros, que el 2021 tampoc es varen gastar, com ja fa anys  
que succeeix. En aquest aspecte, a part de demanar les ajudes del consell insular, creiem que és molt  
important fer-hi incidència en l'àmbit pressupostari municipal perquè la salut de la nostra llengua és de 
cada vegada pitjor, i la millor defensa és la seva promoció. La Sra. batlessa diu que aquesta despesa és per  
coses molt concretes com per exemple les banderoles, però és un tema molt transversal de totes les àrees 
de l'ajuntament. Per exemple els premis literaris en català, un certamen musical per ajudar als músics en  
català, tota la retolació, traduccions d'alguns documents com les jornades d'estudis locals. No es veu a la 
partida, així i tot es fa de forma transversal, la campanya Tant és ara com abans. El Sr. Lliteres diu que tot  
això ajuda i també hi ha les subvencions del Consell de Mallorca. En segon lloc, el Sr. Lliteres diu que la  
partida del pla municipal de drogues segueix amb 500 euros que a la liquidació 2021 tampoc s'han gastat.  
Cal fer feina en aquest àmbit. La Sra. batlessa diu que aquest import és per si s'ha de fer algun cartell,  
però tot el gruix es fa des de Serveis Socials. S'hi fa molta feina amb coordinació amb el centre de Salut,  
la policia, la guàrdia civil i els equips directius dels centres. Ens agradaria que es tornés a posar en marxa 
la Consulta Jove per part de la conselleria. Els índexs estan controlats. I en tercer lloc, el Sr. Lliteres diu 
que no han vist, tampoc, que s'hagi pressupostat cap estudi ni informe sobre el Molí d'aigua del Pont, com 
va demanar la Direcció Insular de Patrimoni. Seria important poder-lo fer aviat, per saber com procedir a 
la seva restauració posteriorment, en el moment que es pugui acabar la ronda. Es contesta que va venir la  
tècnica del Consell i s'hi està fent feina.

A continuació, el Sr. Lliteres diu que no acabem de veure que es posi solució al tema de les subvencions 
d'entitats, tot i que en comissió informativa ja vàrem debatre aquest tema i sabem que s'hi està fent feina.  
Tornem a donar  la  mà per  ajudar en el  que calgui  per trobar una solució adient  pel  món associatiu  
porrerenc. És rellevant que canviï el model i es doni suport per adherir-se a l'administració electrònica per 
poder millorar la tramitació entre entitats i institucions. La Sra. batlessa diu que el suport hi continua 
essent, s'hi està fent feina.

El  Sr.  Lliteres diu que no torna a aparèixer cap partida pels pressupostos participatius.  Com ja hem  
reivindicat en anteriors ocasions, consideram que apostar perquè la ciutadania pugui escollir una part del  
pressupost és molt important, i és una feina que s'ha de fer cada any per estimular a la participació i  
decisió de la ciutadania. La Sra. batlessa diu que si que s'ha aturat la part oberta a la ciutadania, però sí  
que es manté el Consell d'Infants.

El  Sr.  Lliteres  diu  que  la  partida  que  existia  el  2021 de  subvenció  als  comerciants  de  5.700 euros 
desapareix i només s'hi destinaran 700 euros. Creiem que les campanyes de vals han funcionat prou bé i  
trobam que s'hauria de repetir l'experiència, tornant a pressupostar aquests doblers. Per què no s'ha posat? 
La Sra. batlessa diu que s'adhereixen a una plataforma del Govern de les Illes Balears a través d'un  
conveni.

Seguidament, el Sr. Lliteres diu que no s'ha executat el 2021 la partida d'ajudes a la ramaderia, i s'ha  
tornat a pressupostar. Esperem que enguany s'executi. El Sr. Martorell diu que la conselleria els hi ha 
passat tota la gent que està donada d'alta i ara es fa feina de com distribuir els doblers. 
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Ajuntament de Porreres

A continuació, el Sr. Lliteres diu que no comparteixen la despesa de 28.000 euros per contractar una 
persona de vigilància a l'antic polvorí. Assenyala que hauríem de saber, primer de tot, què hi hem de fer 
en aquesta instal·lació. A més, convindria saber si s'ha produït el tancament o no dins la parcel·la del  
Polvorí per part de la gravera, tal com vàrem demanar fa mesos. La Sra. batlessa contesta que sí que  
saben el que volen, que sigui un espai que puguin gaudir els veïns de Porrers. És un espai ANEI i s'ha de  
protegir aquesta zona que és delicada de caràcter medi mediambiental. Es va proposar amb el Consell  
l'opció que sigui un casal de colònies, d'altra banda, el Centre d'interpretació del Massís de Randa. La 
reforestació s'ha de regar, cuidar, mantenir la neteja. Si alguna escola hi vol fer una visita, hi ha d'haver 
algú  per  obrir  i  tancar.  Hi  ha  d'haver  una  persona  que  tingui  cura  del  manteniment  bàsic  de  la  
infraestructura.  El  Sr.  Martorell  diu  que  de  moment  no  hi  ha  corrent  i  s'ha  d'adequar  la  casa  del  
comandant.

Tot  seguit  el  Sr.  Lliteres exposa diverses dubtes.  En primer lloc,  indica que ens agradaria tenir  més 
informació sobre la previsió de contractació del servei de vigilància del Punt Verd que s'ha pressupostat.  
La Sra. batlessa explica que hi ha una persona contractada, però quan aquesta no hi és, és molt complicat  
substituir-ho, per això es proposa contractar una empresa per gestionar-ho i que subrogues el personal. En 
segon lloc, el Sr. Lliteres diu que hi ha una subvenció de 2.000 euros per castració de moixos, de la qual  
voldríem tenir més informació, perquè també es preveuen 1.000 euros per "serveis veterinaris castració  
moixos". La Sra. Miquela Bordoy, regidora de medi ambient, diu que és una subvenció que es traurà  
oberta per castrar els moixos del poble, tinguin propietari o no. Una partida és per esterilitzar i l'altra per  
controlar la proliferació de les poblacions de moixos. La Sra. Bordoy declara que han contactat amb  
Natura Parc per donar una solució.

Finalment, el  Sr.  Lliteres diu que hem vist 15.000 euros prevists en parcs infantils que ja s'ha contat  
abans.  Voldríem saber  a  què  es  volen  dedicar.  A l'apartat  de  cementiri  hi  ha  la  partida  164 21200 
corresponent a Edificis i altres construccions que puja de 3.000 el 2021 a 23.000 el 2022, voldríem saber 
per què. La Sra. batlessa diu que hi ha una millora de l'enllumenat públic i s'haurà de fer una inversió al  
paviment perquè s'hauran de fer síquies. El Sr. Veny diu que els nínxols ja estan acabats.

La Sra. Teresa Julià, regidora del Partit Popular, diu que ha baixat la partida de treballadores familiars i  
demana si hi ha menys usuaris. La Sra. batlessa diu que molta gent s'ha acollit al servei del SAT d'alta  
intensitat que ofereix el Consell de Mallorca per les persones dependents. El personal de l'IMAS hi pot 
anar més temps depenent de les necessitats de cada usuari. El servei es continua donant.

La Sra.  Julià,  regidora  de PP,  diu que pel  Tastart,  l'any es  gastaren 20.000 euros  i  enguany just  es 
pressuposten 15.000. El Sr. Mora, regidor de cultura, diu que s'ha ajustat a l'organització i que l'any passat  
es passaren del pressupost.

La Sra. Julià, regidora del PP, diu que dins la partida d'administració general, hi ha suport informàtic  
municipal per import de 45.000 euros i l'any passat eren de 15.500 euros de Consorci d'Informàtica. La 
Sra. batlessa diu és l'import que es paga de llicències, dominis, renovar aplicacions, la quota del Consorci.  
L'Ajuntament  s'adherirà  a  la  nova  licitació  que  faci  el  Consell  de  Mallorca  d'un  programa  de 
comptabilitat, recaptació i padró d'habitants. La Sra. batlessa diu que s'ha de fer un esforç de totes les  
administracions per unificar les plataformes electròniques.

La Sra. Julià, regidora del PP, diu que l'hi ha cridat l'atenció l'augment de la partida de contenciosos de 
4.000 a 18.000 euros. La Sra. batlessa diu que correspon a les factures del contenciós de la Fundació 
Auditori.

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 5

YZ
PE

LS
S9

7S
C

Q
G

R
6P

2G
AN

D
45

E 
| V

er
ifi

ca
ci

ó:
 h

ttp
s:

//p
or

re
re

s.
ea

dm
in

is
tra

ci
o.

ca
t/ 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 7

 d
e 

11
 



Ajuntament de Porreres

Acabat el debat, vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de 15 de febrer de 2022, s'aprova 
el següent acord amb 7 vots a favor (6 El Pi, 1 PSOE) i 6 abstencions (3 Més i 3 PP):

PRIMER. Aprovar inicialment el Pressupost Municipal i la plantilla de personal d'aquest Ajuntament, per 
a l'exercici econòmic 2022, juntament amb les seves Bases d'execució, i el resum de la qual per capítols  
és el següent:

ESTAT DE DESPESES

A) OPERACIONS NO FINANCERES

A.1. OPERACIONS CORRENTS 4.045.461,36 €

CAPÍTOL 1: Despeses de Personal 1.604.411,44 €

CAPÍTOL 2: Despeses Corrents en Béns i Serveis 2.023.649,92 €

CAPÍTOL 3: Despeses Financeres 10.000,00 €

CAPÍTOL 4: Transferències Corrents 407.400,00 €

CAPÍTOL 5: Fons de contingència 0 

A.2. OPERACIONS DE CAPITAL 234.538,64 €

CAPÍTOL 6: Inversions Reals 234.538,64 €

CAPÍTOL 7: Transferències de Capital 0 

B) OPERACIONS FINANCERES 0

CAPÍTOL 8: Actius Financers 0

CAPÍTOL 9: Passius Financers  0

TOTAL: 4.280.000,00 €

ESTAT D'INGRESSOS

A) OPERACIONS NO FINANCERES

A.1. OPERACIONS CORRENTS 4.192.650,86 €

CAPÍTOL 1: Impostos Directes 1.877.481,60 €

CAPÍTOL 2: Impostos Indirectes 301.021,90 €

CAPÍTOL 3: Taxes, Preus Públics i altres Ingressos 243.851,17 €

CAPÍTOL 4: Transferències Corrents 1.755.296,19 €

CAPÍTOL 5: Ingressos Patrimonials 15.0000,00 €

A.2. OPERACIONS DE CAPITAL 87.349,14 €

CAPÍTOL 6: Alienació d'Inversions Reals 0,00 €

CAPÍTOL 7: Transferències de Capital 87.349,14 €

B) OPERACIONS FINANCERES 0,00 €

CAPÍTOL 8: Actius Financers 0,00 €

CAPÍTOL 9: Passius Financers 0,00 €

TOTAL: 4.280.000,00 €
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Ajuntament de Porreres

ANNEX DE PERSONAL

L’annex de personal suporta documentalment les consignacions per a despeses de personal pressupostades 
en el capítol I del pressupost i es composa d’una relació individualitzada dels llocs de treball. 

PERSONAL FUNCIONARI

Denominació Nombre places Grup

1. Amb habilitació de caràcter estatal

1.1. Secretaria 1 A1-28

1.2 Intervenció 1 A1-28 (vacant)

1.3 Tresoreria 1 A1-22 (vacant)

2. Escala d’Administració General

2.1. Subescala Administratiu 3 C1-19

2.2  Subescala  auxiliar 
administratiu

1  C2-18

2.3  Subescala  auxiliar 
administratiu

1 C2-12

3. Escala d’Administració Especial. Subescala de Serveis Especials

3.1 Agents policia 1 C1-17

3.2 Agents policia 6 C1-15

PERSONAL LABORAL

Denominació Nombre places

Oficis Oficial segona brigada 3

Treballadora Social 1

Educadora Social 1

Mediadora 1

Treballadora Familiar 3

Auxiliar 4

AODL 1

Bibliotecària/Jutjat de Pau 1

Denominació Nombre places

PERSONAL DIRECTIU

Dedicació Exclusiva 100% 1

SEGON. Exposar al públic el Pressupost Municipal, les Bases d'Execució i plantilla de personal aprovats, 
per termini de quinze dies, mitjançant anuncis en el Butlletí Oficial i tauler d'anuncis de l'Ajuntament, a  
l'efecte de presentació de reclamacions pels interessats. Considerar elevats a definitius aquests Acords en  
el cas de què no es presenti cap reclamació.
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Ajuntament de Porreres

SEGON. ESTUDI I APROVACIÓ DE L’ADJUDICACIÓ DEL CONTRACTE DE LA GESTIÓ DE LA 
PISCINA MUNICIPAL 

La Sra. Batlessa explica la proposta d’adjudicació de gestió de la piscina a favor de la UTE constituïda  
per Salvamento y Rescate Profesional SL i Inprogress Escuela Técncia Profesional SL, amb un cànon  
anual de 6.000 euros (iva exclòs), el compromís d’utilitzar productes de neteja amb etiqueta ecològica, la 
implantació  d’un  programari  de  gestió  de  les  instal·lacions,  la  implantació  d’una  app pels  usuaris  i  
l’organització  d’una  jornada  de  portes  obertes  a  les  instal·lacions  a  l’inici  de  cada  activitat  i  any.  
S’adjudica per tres anys prorrogables fins a dos anys més. 

El Sr. Martorell diu que tenen experiència en gestions de piscines i esperem que vagi bé.  

Finalitzat el debat,  s’adopta el següent acord per unanimitat: 

“Mitjançant  acord de Ple extraordinari  de 8/11/2021,  es va acordar aprovar i  iniciar  la tramitació de  
l’expedient de contractació per un període de tres anys, prorrogable en fins a dues ocasions, mitjançant  
procediment  obert  subjecte  a  regulació  harmonitzada,  millor  oferta  qualitat  preu,  diversos  criteris  
d’adjudicació, tramitació ordinària, per un pressupost base de licitació IVA inclòs de 1.831,33 € (IVA 
inclòs), en concepte de cànon en favor de l’Ajuntament, i un valor estimat del contracte de 1.100.607,80 
€.

La Mesa de contractació en data de 16 de desembre de 2021 va admetre una única proposició que és una  
UTE formada per Salvament i rescat professional SL i Inprogress escola tècnica professional SL.

El 22 de desembre de 2021 s’emet informe tècnic de valoració dels criteris avaluables mitjançant judici  
de valor i s’atorga una puntuació de 20,5 punts a la memòria tècnica. Amb relació als criteris objectius,  
s’atorguen 75 punts atès que s’ofereix: cànon anual ofert: 6.000 euros (iva exclòs) i 7.260 euros (21% Iva 
inclòs); compromís d’utilitzar productes de neteja amb etiqueta ecològica, la implantació d’un programari 
de gestió de les instal·lacions, implantació d’una app pels usuaris i l’organització d’una jornada de portes 
obertes a les instal·lacions a l’inici de cada activitat i any.

Per  tot  això,  vist  que  s’ha  presentat  una  única  oferta  es  proposa  adjudicar  el  contracte  a  la  UTE 
Salvamento y Restace Profesional SL i Inprogress Escuela Técncia Profesional SL atès que ha presentat  
l’aval núm. 172/99 F per import de 33.018,23 euros.

Vist quant antecedeix, es considera que l'expedient ha seguit la tramitació establerta en la Legislació  
aplicable procedint la seva aprovació per l’òrgan de contractació de conformitat amb el que es disposa en  
la Disposició Addicional Segona de la Llei 9/2017 de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic, es 
proposa al Ple de la corporació que acordi:

PRIMER. Adjudicar el contracte del servei de gestió integral de la piscina municipal de Porreres, en les 
condicions que figuren en la seva oferta i les que es detallen en els plecs de clàusules administratives 
particulars i de prescripcions tècniques a la UTE PISCINA DE PORRRERES constituïda per Salvamento 
y Rescate Profesional SL i Inprogress Escuela Técncia Profesional SL amb CIF U09808031.

SEGON.  Són  característiques  i  avantatges  determinants  de  què  hagin  estat  seleccionades  les  ofertes 
presentades pels citats adjudicataris amb preferència a les presentades pels restants licitadors les ofertes  
dels quals van ser admeses, les següents:
- cànon anual ofert: 6.000 euros (iva exclòs) i 7.260 euros (21% Iva inclòs)
- compromís d’utilitzar productes de neteja amb etiqueta ecològica
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Ajuntament de Porreres

- la implantació d’un programari de gestió de les instal·lacions
- implantació d’una app pels usuaris
- l’organització d’una jornada de portes obertes a les instal·lacions a l’inici de cada activitat i any.

TERCER. Designar com a responsable del contracte al regidor d’esports.

QUART. Notificar a l’adjudicatari  del  contracte, la  present Resolució i  citar-li  per a la signatura del  
contracte.

CINQUÈ. Publicar anunci d'adjudicació en el perfil de contractant en termini de 15 dies Publicar anunci  
de formalització del contracte en el Perfil de contractant en termini no superior a quinze dies després de la 
perfecció del contracte i amb el contingut contemplat en l'annex III de la Llei 9/2017 de 8 de novembre,  
de Contractes del Sector Públic.

SISÈ. Comunicar al Registre de Contractes del Sector Públic i, si escau, al Tribunal de Comptes.

I no havent-hi més assumptes que tractar, per la Presidència s'aixeca la sessió, a l'hora dalt indicada, de tot  
el qual, com a Secretaria, en don fe. Signat electrònicament
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